
 
 
 

ИО НСПРВ ЗА ШУ СОМБОР  
О АКТУЕЛНИМ ТЕМАМА У ОБРАЗОВАЊУ 

 
         На седници Извршног одбора НСПРВ за ШУ Сомбор одржаној прошле 
седмице, у присуству свих чланова Одбора из оба округа, расправљало се о 
актуелним темама у образовању и договарало о будућим акцијама овог Одбора.  
         Без обзира што је констатовано да је рационализација доживела потпуни 
фијаско, на шта је руководство овог синдиката упозоравало јавност, неминован је 
процес рационализације мреже школа и броја одељења, јер је законом утврђено 
финансирање по глави ученика, односно промењен систем финансирања, те се са 
почетком 2014/15. године прелази на овај систем, уместо досадашњег 
финансирања по одељењу. Иако се овај рок чини далек, јасно је да то и није тако, 
тим пре што поједине локалне самоуправе, укључујући и нашу, нису ништа 
урадиле по овом питању. Да ли је алиби то што немају познате критеријуме – 
наравно да није. Критеријуми су познати и од раније и они вероватно неће 
претрпети неке веће промене, а и министар је у обавези да у наредних месец дана 
и формално изађе са критеријумима за мрежу школа. Затим остаје онај рок од 
годину дана од тог тренутка, да и ЈЛС донесу мрежу основних школа и вртића. 
Неке одговорније градске власти већ су формирале посебна тела која се баве 
питањем рационализације мреже школа и, бар за почетак, имају неку визију како 
да дођу до одрживог система, у време када је пара све мање, а када ће и школе у 
целости (без плата или дела плата) пасти на терет тих самоуправа. Управо ради 
тога Извршни одбор је донео одлуку да се обрати свим градским, односно 
општинским властима и да затражи да представници овог синдиката, успут да 
кажемо, који је већински синдикат у овој школској управи, буду укључени у тај 
посао, који неминовно води и до губитка једног броја радних места. Што се тиче 
мреже средњих школа, то је посао републичке власти (и наравно покрајинске), те 
ће са њима о том питању преговарати органи на покрајинском, односно 
републичком нивоу. Први састанак на ту тему са заменицом покрајинског 
секретара за образовање, г-ђом Светланом Вујовић, заказан је већ за данас, 
16.02.2010.г. 
         Руководство синдиката за ШУ Сомбор договорило се и да се обрати 
начелници Школске управе проф. др Етели Јеринкић, како би се у наставку 
рационализације успоставио виши степен сарадње у складу са Законом, ОКУ и 
ПКУ, и како би све организације овог синдиката, руководства синдиката и 
чланови остваривали сва права која проистичу из репрезентативности синдиката, 
а нарочито она која су била ускраћена из формалних разлога – зато што је наш 
синдикат био у поступку утврђивања репрезентативности и није био потписник 
ПКУ.  
         Одбор је донео и одлуку да се свим локалним самоуправама које не измирују 
обавезе из Закона и колективних уговора упути допис у којем се упозорава да ће 
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своја права чланови Синдиката бранити и судом, али да би се избегли беспотребни 
трошкови, и даље инсистирамо на социјалном дијалогу и преговорима. Посебно су 
апострофирана питања накнада за трошкове превоза запослених, средства за 
стручно усавршавање и материјалне трошкове наставе. Наравно, било је говора и 
о правима која су тренутно суспендована Законом о буџету, али на која запослени 
и даље имају право и којих се немају намеру одрећи, пошто је непримерено да су у 
неким локалним самоуправама исплаћени одређени бонуси, односно награде 
крајем године, а истовремено се, позивајући се на исте законе, те накнаде, 
награде, односно бонуси оспоравају запосленима у школама, односно установама. 
Након што је наш синдикат и дефинитивно утврдио репрезентативност, не 
постоји ни један правни разлог да се чланови Синдиката заобилазе у преговорима 
око виталних и крупних питања за све запослене у школама у ШУ Сомбор.  
         Расправљајући и о другим важним питањима, чланови Одбора су се 
усагласили да је неопходно вишим органима синдиката упутити допис да се 
хитно, кроз измене, односно допуне „Кровног“ закона другачије реши питање 
дисциплинске одговорности ученика, јер садашња законска решења напросто 
стимулишу ђаке да изостају, јер за то готово да и нема казне, а поготово не 
адекватне казне. 
         О реализацији ових тема биће говора и на наредним конференцијама за 
штампу. 
 
 
Сомбор, 16.02.2010.год.                                             проф. Хаџи Здравко М. Ковач 
                                                                                      генерални секретар НСПРВ 


